Umbilicaria subpolyphylla Oxner: notes on its morphology and ecology, and new records for Italy and Greece

Steen N. CHRISTENSEN

Abstract: Christensen, S. N. 2022. *Umbilicaria subpolyphylla* Oxner: notes on its morphology and ecology, and new records for Italy and Greece – Herzogia **35**: 32–40.

Variation in morphology and colour of *Umbilicaria subpolyphylla* is illustrated and discussed, and its ecology is examined. It is reported from Sicily and Macedonia as new for Italy and Greece, respectively, and its European distribution is mapped.

Zusammenfassung: Christensen, S. N. 2022. *Umbilicaria subpolyphylla* Oxner: Notizen zur Morphologie und Ökologie sowie neue Nachweise für Italien und Griechenland – Herzogia **35**: 32–40.

Die Variabilität in Morphologie und Farbe von *Umbilicaria subpolyphylla* wird illustriert und diskutiert sowie die ökologischen Verhältnisse beschrieben. Die Art wird erstmals aus Italien (Sizilien) und Griechenland (Makedonien) gemeldet. Die europäische Verbreitung wird dargestellt.

Key words: Greece, Italy, Leptochidium albociliatum, lichen-forming fungi, polymorphism, Umbilicaria.